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[The investigation opened at 0900, 21 October 20009.]

LtGen Natonski:

Mr. (b)6):

I'm Lieutenant General Rich Natonski, United

States Marine Corps. I have been appointed by the

Commander

of the U.S. Central Command to conduct an

investigation into the facts and circumstances
surrounding the combat action at Wanat, Afghanistan
during July 2008. Major General David Perkins, United
States Army, has been assianed as tha Aaras.o

investigating officer. (b)(3)(b)(6) B

Sigma__and

advo

(b)(3)(b)(6) are the judge
et LW LI D .LJ.IVCb'L.J_gatiQn team_

The testimony you provide today will be recorded,
transcribed, and included in a report of our
investigation. Based on your testimony, we may also

prepare a

separate written statement for your review

and signature.

Prior to coming on the record today, you signed a
Privacy Act; is that correct?

Yes, sir.

LtGen Natonski:
at this time, we will now ask you to be sworn in.

Your testimony will be made under cath and

[The witness was sworn. ]

(b)(3)(b)(6)
Mr. ()e):
(b)(3)(b)(6)
Mr. ()e):
(b)(3)(b)(6)
Mr. (b)©):
(b)(3)(b)(6)
Mr. (b)e):

Sazs,

would you please state your full name,

spelling your last.

: And
Valdosta,
And

Rainey?
Yes, sir.

Sir,

(b)(6) Green

sir, where do you reside?
Georgia.

sir, you're the father of Corporal Pruitt

what unit was your son assigned to?

He was in the 503d Infantry, the 173d Airborne, 2d

Battalion.

He is assigned to Afghanistan.

| Enclosure (754) PAGE | OF 50
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1 (b)(3)(b)(B) Sir, last July did you have any conversations
2 with your son?

Green |3 Mz. ()6 : Yes, I did.

4 (b)(3)(b)(6) : Can you please relay that to the investigating
5 officers, sir?

Green [ 6 Mr. .5 : Umm, I had several conversations leading all the way
7 up to the month of July in 2008, when in fact, when he
8 was home. He spent a couple of weeks in my home and
9 he left Valdosta going back to Afghanistan. We talked
10 almest daily--when I say daily, sometimes he could not
11 talk because of issues that happened over there, but
12 he and I, relationship was so close, that we literally
13 had to talk every day, if not, e-mail every day. So
14 he emailed lots and lots of emails and pictures. And
15 we talked daily. Specifically the month of July, we
16 talked by his-- we were meeting him, we already
17 purchased our airline tickets to fly to Italy in
18 August to meet with him and to travel abroad for a
19 couple weeks and made a lot of plans. But
20 specifically, are you wanting me to answer guestions
21 about the battle~----

22 (b)(3)(b)(6) J Did he mention that his platoon had been
23 assigned a mission toward the end of the tour?

Green |24 Mr. )e): Yes, he did. He was really excited about coming home

25 because I think their dates were postponed a couple

26 different times, if I can recall. He was very upset

27 over the last one because he did not understand his

28 mission. He did not understand why after serving, you
29 know, over 14 months--and of course, this is right

30 after he got his orders and afterward he had a little
31 different opinion about it and I'd be glad to talk

32 about that. He did not understand why they had to

33 move their based on Bella down to Wanat. He e-mailed
34 me a couple things about it. He talked more

35 specifically on the phone. He was upset over--because
36 he thought it is very dangerous. As a Christian boy,
37 he had survived these past 14 months on his faith and
38 he did not have a good feeling about the next two

39 weeks. He did tell me about the battle, or the attack
40 that happened briefly in July about the two trucks

41 that they saw. And to back step a little bit, he--for
42 14 months we never talked about the war or the

43 battles, he never talked by about of the attacks, the

2
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(b)(3)(b)(6)

Mr.

(b)(6) *

losses other than the ones of his fallen Soldiers and
its leader. He was very vague because him being very
humble and very, kind of a quiet guy, he did not want
to make dad worry, so to speak. And I could sense
that, and I kept pounding him about it. I want to
know, you know, tell me, I want to know. You know, I
got grandmas, and brothers and sisters asking, you
know, what are you all going to Italy, what is going
on? You know, so we all got together and prayed and I
told them that for the first time in 15 months was
worried that something was going on. So he told me,
specifically, about the physical labor that was--they
had to do for the next couple of weeks. He said----

To recall what that was or what he said?

To talk about the heat, specifically the heat. He
said, "You know, we got a lot of work we got to do.
We're going to have to actually build whole base in
two weeks."” And, I guess it’s better, he did say this,
"That we move it being that we have been over here and
we have the experience of being here at Bella. Than
to bring in, you know, some new rookies, and just put
them over here to move this base, so, I guess it's
safer and better for us to do it than have the new
guys come in and do it." So you know, even in him
worrying about moving and the danger that he stressed
about it, you know, he kind of accepted the mission,
he said, "You know, I was put here for a reason. And
if the last thing that we have to do is move this
base, and then we are going to do it." And he said,
"Dad, I am really worried about it." He said, not
just the heat and physical labor, he said, "But you
know, it is bad over here right now." And I know that
he spent a lot time with Hovater and Brostrom, and all
of them because Pruitt was a big guy, they worked out
a lot and used a lot of weights and they spent a lot
of time talking. And they were--them three were
really, really, concerned. He would call me every
night, while they're playing poker, you know, sitting
around, in their little bunker, and I would speak to
some of the other guys a couple times because Pruitt
wore a necklace of mine that I wore for, you know, 20
years. And it was a coin that Alexander the Great had
carved, and of course, looking back in history, we
know about Alexander the Great and I said when he was
home, I said, "You wear this necklace, you wear my
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Mr.

(b)(3)(b)(6)

(b)6) *

coin," and I said, "And bring it back to me." The
concern that he had was, you know, he's like, "dad, we
are moving in a bad area, you know, I knew it was
coming, I was really hoping that I were going to leave
this place before we moved-- closed this base because
we have been in negotiations for this for quite a
while. For it to happen now, right after we-- you
know, you know, we're all kind of like, you know,
we're ready to go home. Why now?" He said, "I don't
understand." He said, "There is no way that you can
bring a new group over here to take our places and do
this. It's just too dangerous.” He said, "We've got
to do it." So, it kind of upset me----

H What negotiations? What was your understanding?

He talked about the--he said that they had been
trying to move to Wanat in the past and was not
allowed. And I did not quite understand that and I
don't know the terms, I had not ever been in the
military--my whole family has, but I haven't. He
said, "We could've moved the space--we should have
done this six months to work or three months ago, you
know, but now everybody is in an uproar over here
there is a lot of threat, you know. There is a lot
more going on, he said, "I am just really, really,
really concerned.” In fact, he even took it a step
further to when we were going to meet and go play in
the World Series of Poker. And one last thing he told
me, you know, “I am just not sure I’m going to make it
home." He said, "I have been praying and all I am
going to ask is if I don't make it, you know, I am
sorry and I love you but I want you to go live our
dream." And I did. I follow that dream. But that was
some of the last words he told me. But for 14 months
he never talked about nothing but the other guys,
having fun, cutting up, his money, playing poker. You
know, fellowship with the guys, friendship. And then
all of a sudden for two weeks, man, he was just
worried, I could just hear his voice. Here's just
fearful--he said, "I know we're going to be attacked, "
he said, "It ain't nothing that we can handle." He
said, "We are the bad-asses of the Army, we can do
anything." He said, "We've done missions that we did
not think we can do before. We are the elite of the
elite. I want you to know that." He kept telling me
that. I guess it is time patronizing, make me feel
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good, not to worry, you know. But the next
conversation, he got worse. I said, "What about your
poker tonight?" He said, "That's the last thing on my
mind." He said, "Man, I'm just, I'm ready to get out
of this place." He already had his orders to go back
to North Carolina and to do some recruiting up there;
finish out his tour. We had built him a house, a
place, in Georgia to stay, is going to the university.
We had all the plans like any other parent would, but
the little as two weeks he was very, very, very
concerned. He was very worried.

And that's the only time that I felt that or
heard that out of him in the 15 months that he was
over there. I did not hear a single word, even when
he lost men, I just never heard--never heard it.
Pruitt is not one, you know, to back down from
anything. He's just a big guy; just a go-getter. I was
really concerned, you know, when he started talking
about, you know we're going to be attacked and I said,

"well, you all have been attacked many times." '"Yeah,
yeah, you know, many times. We're kind of in a bowl
over here.” And he kept stressing the word and in

South Georgia a "bowl" means that you're just kind of
in a hole, a pit. And I think the guys knew that. I
really do, now in hindsight, we know now what the
difference--especially me as a dad, all of the reading
and the contacts I had, but just like I was talking to
you. When I left the funeral, you know, I drove back
home and I got on the phone and I called Major General
Chambers and I e-mailed him. And I said, "Major--and
I put in e-mail and I gave you a copy my e-mails, and
I said, "you know, I have a bad feel, I don't know
anything what happened over there or what is going on
but based on what my son has told me, he knew he was
going to be attacked, they knew they were going into a
fight, he was very concerned about his well-being, he
did not feel that he had the support, he did not feel
like--he did not understand his mission, and I stress
that my e-mail to General Chambers in July 08. You
know, I am saying, "look, I got a bad feeling; my gut
is telling me something was not right. Can you please
answer some of these questions?" And I put my e-mail
in a form of guestions to General Chambers. And he
responded, saying "I can't answer those but I'll find
somebody who can."”
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(b)(3)(b)(6)

Mr. (b)e):

(b)(3)(b)(6)

Mxr. @)e) :

Diamond

(b)(3)(b)(6)

Mr. (b)) !

: Sir, you mentioned that Pruitt talked about not
getting support?

Umm, that--well, I asked him about that and Pruitt
basically said, "Dad, you know, we sit around and
we're worried about getting out of here.”" And I said,
"you got all your friends over there, all of your
wrestling buddies all of your poker buddies, you know,
they love you and your friend." And he is like, "well,
you know, I am just worried." He said, "if something
goes down, something happens, I just don't know if
we're going to have the support, you know, to fight it
off." You know, looking back a year from now I really
do not think that much of it, a year ago, I just
thought, you know, he is worried, he is scared. I do
not understand what he meant by support, just that
word; the seriousness of that word. BAnd I told him, I
said, "Pruitt, you aren't there, you got everything
you need, everything is going to be okay." I'm just
trying to reassure him because here's the first time
that I heard my son worried or scared. Matter of
fact, he used the word scared. Because I said, “Son,
there is no reason to worry like that.” And he said,
"Dad, I am just downright scared. You know, I am
scared what might happen.” And you know, that just--
that hits home.

Sir, after you e-mailed the General, did someone
get in contact with you?

I had e-mailed General Chambers back in November, I
let two or three months go by and I left a couple
messages up in Virginia or Tennessee, wherever he was
and he finally e-mailed me back and he said, "I will
get in touch. I will forward your e-mails to his
commander and he'll be in touch with you within 24
hours." And he did, and then I got a e-mail back from

(b)(3)(b)(6) and he introduced himself. And told me, I
will be calling you soon if you'll give me your phone
numbers. I gave him my numbers—----

(b)(3)(b)(6) being the battalion commander for

2d/503d? Diamond

That is correct. And then he called me. He was a--it
seemed like it was on a Sunday, butp)e) b)3)called me and
we talked for about two hours and I started recording
some of that conversation on a little recorder like

6
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Diamond

that and of course I turned it off shortly because we
really got into the nuts and bolts of the conversation
as far as father and son. I am very family oriented. I
am a single father; I so have four other children.
And, you know, family and fatherhood is everything.

So, I said, @m@E)pe I want you to talk to me
first as a father. I understand that you were there,
you have to make hard decisions, and I appreciate your
service, just like I do all of you, but I want you to
talk to me, do you have children?" And that is how our
conversation started off. He said, "Yes, I do. I have
three sons." And I said, "Where are you now?" He said,
"I am in North Carolina heading home to Columbus. I am
heading home to see my three sons." I said, "Well, now
we're on the same page. Let's talk." I said, "Tell me
about Pruitt." And he talked for 30 to 45 minutes
about Pruitt. I said, "Don't patronize me, don't
stroke me, just tell me what you think about my son."
And you know, he got into the weightlifting and
wrestling and they had backgrounds together. And of
course, like he may have said to other people, I don't
know, he talked very detailed and very nice-- good
things to say about Pruitt. That when he needed
something done in the platoon, with the guys, he would
go to Pruitt, and Pruitt would go to the guys around
the poker table and get it done. I mean, that is what
he told me. And I was like "wow". He said that Pruitt
was really a silent leader of this bunch, you know, he
carried a big stick. And so, once we talked about an
hour about our kids, you know, now I want you to tell
me what happened because I don't have a clue, they
hadn't spoken about it, I haven't seen a report, I
want to know what happened. So, he told me,
everything that happened up to this day it has all
matched everything that I read. But back in that
conversation in November 08, he did tell me that this
was a tough battle. He said it broke him; this was a
hard one to lose. He said, "I take pride in what I
do.™ He said, "This hit home because I lost some sons
and I was closer to these guys than I am to my own

three sons.” He said, "That is why I am heading home
now." He said--I said, "Well, how long have you been
in the military?" He said--I think he said, "23
years." He said, "I got sons wanting to go into the

military, I need to get home to spend some time with
them." I said, "When are you going to retire?" He
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said, "This battle right here broke me and I am
thinking about it." He said, "I have contemplated
it." Now at the moment, at the time, I could
understand him thinking that, you know. But I commend
him for going back to battle--going back to war. I
really do, I mean, I honor him and appreciate doing
it. And then I said, "Well, is there anything else
that could have been done to save him? 1Is there
anything you would've done different?" He would not
specifically sav that he would do anything different,
he said, (b)(6) I will tell you everything was done
that possibly could be done." I said, "Did those guys
have everything they need? Were they protected? Did
they have support? Did they have-- and I kept using
the word "support" and "surveillance" because that is
what Pruitt brought to my attention and that is the
only thing that I knew to ask. You know, I said,
"Well, Pruitt was very concerned about his well-being
over there. I'm going to be honest with you, I got to
ask you, you know, did he have the support and
surveillance that he needed? Because that is what
originally asked General Chambers in July of 08, I
said, 'Did these guys have the adequate support and
surveillance and the materials and the things that
they need?'" And I said, "Now, I am asking you." He
said, "Yes, sir, they did. They had absolutely every
single thing that they need." I said, "They wasn't

lacking nothing?" He said, "No, sir." And I asked him
in eavas 1l different ways and specifically he said,
(b)6) ., there is nothing else that could have been

done differently." I said, "Nobody made a bad
decision? Nobody made a mistake?" He said, "No, sir."
I said, "Who's responsibility was it-- whose call was
it?" He said, "It was mine. I take responsibility
for it." He said, "That is why I have to kind of sit
back the next few months and take some time off and
figure out where my future is going." And, you know, I
understand that because nobody wants this to happen
and nothing is going to change the past and I know
that. And nobody is going to honor these kids, or the

military, or any of you guys more than myself or my

family. I will promise you that. And I let(m@mmmknow[mamond

that, that I appreciated it. And we're going to stay
in touch with one another and we did that much, you
know, I had a lot going on personally with kids and my
career and my business.
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(b)(3)(b)(6)

Mr. (b)©):
(b)(3)(b)(6)
Mr. @o)e):

(b)(3)(b)(6)

Mr, (b)6) :

(b)(3)(b)(6)

M. ()6)¢

That was the gist of the conversation in

November but then I reflect back a month ago when I
talk to (@)3)b)e) when he was in Afohanistan, he walked .
out of the interview with (b)(6) after an 8-hour |Eli |
interview and picked up the pnone and called me. And Eli
then ®)6) calls me a little while later and goes "Did

(b)(3)(b)(6) just call you?" I said, "Yes, he did."
"Really," he said, "I wondered who he was calling."
So, I talked about another two hours with them.

Just to clarify, so the first conversation was
November of----

08~~~-

And then recently as----
September.

09-===
He called me.

You receive a call, was there any indication in
between November and this September?

Very little. There was one e-mail, I believe. I think
there was three or four that I sent him that he did
not respond to. Obviously, he was probably stationed
over there or back in Afghanistan and he just did not
respond. Now, leading up to the conversation this
past September I spoke to a different person. He was
on the defense, respectfully so, he felt like-- you
just all of a sudden confided into me his feelings.
Like, (b)(6) I don't know who else to talk to," he
said, "you know, I'll stand up to any reporter, I will
answer any question to anybody but I owe my questions
and answers to you and the parents." He said--I said,
"What do you mean by that, @®@E)b)6) He said, "I am not
going through another 8-hour interview with any
reporter." He said, "I will sit down with all of you
parents, I will go to my superiors who made me do
these-- he said, "Who made me do this interview, and I
will request that we have a sit-down with myself with
the parents." I said, "Well, you think you can make
that happen I'm sure that the parents will be willing
to because I take a man at face value and I have to

lock at man in the eye when I talk to him. And(m@xm@)fnamond
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“If you can do that I would appreciate it; I really
would."” He said, "Consider it done." He said, "I'm
going to e-mail you a memo and I'm going to ask you to
go to the parents because none of them are going to
take my calls, none of them are going to listen to me.
And if I call them and ask them all to sit down with
me they are going to tell me no because they are all
out to lynch me." He said, "Mr. Brostrom and others
are out to just use me as an scapegoat." I said,
"Bill, I beg to differ." I said, "I spoke to three or
four of these parents and none of them called you out.
None of them. I did not even know any of the
commanders, okay, until you called me-- personally
called me. It just did not matter to me because you
cannot change what happened. All you can do is go

forward."” So, I said, (®)@). b)) tell me what is going[namond

on, sounds like you need to talk." He said, "Man, I am
being taken through the ringer over here." And he went

on and on and on about it for 30 to 45 minutes. And L
reassured®)3), b)6) I said, (b)3) (b)) you know, it is not |Piamond

like that, not with me. I cannot speak for nobody but
myself, but I appreciate that you are over there doing
what you're doing. You know it takes balls to go back
over there and to go to war and to be reassigned to
Afghanistan to fight this battle after what happened a
year ago, you know, in Wanat. Because, you know, a
year ago, you were contemplating not even staying in
the Army." He said, "Well, that's probably true but I
just found--I forget what words he used but he was
happy to be back over there. He said, "I had to come
back to finish this fight." You know, so we did some
good work there. I said, "While we’re on the phone and
opening up to one another, I'm going to ask you some
the same questions that I asked you a year ago." He

'said, "Well, I have probably been asked every one of

those questions in the past eight hours."™ I said,
"Well, not to me you have not." I said, "Could
anything else has been done?" He said, (b)(6) Green
probably so." I said, "Well, let me ask you this, was
there any mistakes made?" He said, "Yes, there was.
There were some mistakes made." I said, "Okay,
specifically, I know a lot more today than I knew in
July and November of 2008." I said, "what about the
questions I hear about on the UAVs," I said, "being
that thev were halted or grounded?" He said,

! (b)(6) let me tell you this, there were mistakes
made but it was not like the UAVs were grounded. They

10
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1 were not just sitting on the ground." I said, "That

2 is not what I am asking, I'm just asking, you know, if
3 they were in the air and there are many types of

4 surveillance techniques and machines can be used,

5 could they have made a difference?" He said,

6 "Absolutely, absolutely it would've made a

7 difference." He said, "It is just, you know--, I said,
8 "Why weren’t they--they in the air?" He said, "I just
9 can't answer that." I said, "Well, I have heard, you
10 : know, there was bad weather and it didn't permit and
11 second that they were needed somewhere else.”" He

12 said, "Yeah that is probably true." I said, "Well, it
13 really doesn't matter.” I said, "In hindsight, they

14 wasn't there, they might have made a difference or

15 they may not have made a difference." But the fact is,
16 - I started asking him the ques*i~~= that, you know, I
17 Diamond |nave written down, you know, (b)@3),(b)6) this is your

18 command, you know, you had to waircie or that fight

19 that happened. You were doing another report, you had
20 one platoon leaving, one going, not to mention

21 yourself. You’re closing Bella, opening up another

22 outpost in Wanat." I said, "There was no red flags?

23 There were no worries? No extra concern? You know,

24 because my son knew that they were under fire, he

25 said--he told me on the phone that he knew they were
26 going to be attacked, knew it. Didn't you know that?"
27 "Well, that comes down to communication.™ And that is
28 what he told me.

29 (b)(3)(b)(6) : His response that was?

Green Bp  Mr. ®®: That comes down to communication.

31 (b)(3)(b)(6) : What did you interpret that to mean?

Green 32 Mr. (b)(6) It puzzled me because I don't know if that comes down
33 from communication from the guys on the ground back to
34 the Camp Blessing or does it come from him to his
35 superiors, I mean, who makes the decisions when you
36 are moving an outpost? And then he said something
37 about, (b)(6) it wasn't exactly an outpost it was
38 going to be a vehicle station, be a patrol station.” I
39 said, "I don't understand the terminology, I know
40 this, my son told me that they were moving their base-
41 -outpost and setting up another outpost and naming it
42 after their lost brother, which I guess is Kahler."

43 And he was very fond--that really hurt Pruitt when he

44 called me after that that was a tough conversation.

11
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Beta | 1 (b)(3)(b)(6) So during the September 09 conversation that you
2 had with him, he said that the purpose for going to
3 Wanat was to have a vehicle patrol station?

Green |4 Mr. (b)6): Well. he corrected me. He corrected me and said,
5 (b)(6) this was not exactly a planned outpost."
6 And that is like, I got confused, I said, "I don't
7 know difference between outpost and a vehicle patrol
8 station. As far as I'm concerned, they moved from
9 Bella to Wanat. Okay, that is how I understand it."
10 And also Pruitt told me that "it was a bad road, it
11 was very dangerous, that they did not understand why
12 they were moving and they did not understand their
13 mission. What were they going to do when they got
14 there?" He said, "I really have some concerns about
15 that,” because at that time when I had that
16 conversation with Pruitt, but he did not even know
17 when they were going to move. I said, "When are you
18 all going to move?" He said, "I don't know. I can't
19 tell you that." I said, "I don't know when to worry."
20 He said, "All I can tell you is I will have to cut
21 ties and communication with you when we move." I
22 said, "Man I--it was like through four days later when
23 he said, "I can't talk to you but I'll call you back
24 as soon as I can." And of course, that was my last
25 conversation and we talked a long time then. I just--
26 I look back at Pruitt's words when he says, "I don't
27 understand."” I never heard my son have a mission and
28 have orders and go, "I don't understand why we are
29 moving." Someone needs to explain it to them, I mean,
30 you're going to get more motivation, you're going to
31 get--you know, bottom line, when you have a goal or a
32 mission, you have to have a strategy, you gonna have
33 an action plan, and it has to be planned out. I mean,
34 that is in business, that's in life, that’s raising
35 kids, that's college, that’s war, my theory is
36 strength is in numbers, you know. I ran my business
37 and everything I do that way and I started drilling
38 Pruitt, "Why are you so worried? What is going on?2"
39 And he would not overlook details with me because he
40 does not want Dad--"Dad, don't you worry, let's just
41 worry about--let's just worry about me getting back
42 home and meeting you all in Italy." So, in November-- :
43 Diamond | I am sorry, excuse me-- in September, talking top)a), p)s) [Piamond
44 (b)), (b)3) in Afghanistan, he was in a different tone.
45 He was more reluctant to answer questions. When,
46 previously in November ‘of 08, he would not answer a
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1 specific question. He just kept relying on "well,
2 you've not read the report" or "wait until you read
3 Diamond |the report." And I was like, (b)@3)(0)6) no, I am asking
4 you." And so now, after being drilled in the
5 interview, he really opened up to me and I felt like
6 he was aggravated, he was just frustrated, "I
7 shouldn't be here, I should--you know, my men are out
8 there, I should be out there fighting, you know, I
9 should not be here doing the interview. If I'm going
10 to do an interview I would rather do it with the
11 parents. I owe y'all an explanation and nobody else."
12 And I was just listening, you know, just listen to him
13 just vent and vent and vent.

14 (b)(3)(b)(6) This September 09 conversation, he called you
15 crom Afghanistan?

Green hg Mr : N iy-- i ir, I Septemb

. (b)e): o, sir--yes, sir, yes, sir, am sorry, September

17 09, he called me from Afghanistan right after the
18 interview with (b)(6) Eli

19 (b)(3)(b)(6) And he, in that conversation, he said that
20 mistakes were made?

Green 21 Mxr. (b)) : Yes, he did.

22 (b)(3)(b)(6) Did he elaborate?

Green 3 Mr. (b)(6) * No, he did not.

Beta | 24 (b)(3)(b)(6) Did you attempt to get him to explain that
25 comment ?

Green |26 Mr. (b)6): Yes, I did. I said, (b)6) (b)3) I understand that mistakes
27 were made"” and I told him, "I don't expect you to tell
28 me what they were or elaborate on them. I'm just glad
29 that somebody realizes it." And that was the gist of
30 it because you do not lose nine guys in that type of
31 casualty among these guys and girls and no mistakes
32 were not made. If they wasn't made on the ground
33 because I am sure these guys fought with everything
34 that they had-- anybody would, it would be your
35 - natural instinct reaction. But in my opinion I wish I
36 Diamond would've askedp)s) (b)3) you know, were there mistakes in
37 planning? The on.y thing I asked him was the mistakes-
38 -was there mistakes made in grounding the UAVs? Where
39 were they? Had they been in the air would they have
40 . made a difference? And he said, "Yes, they probably
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1 would have." Well, I said, "I understand that, you
2 know, we will never know, you know, if they did or
3 didn't, but just letting you know, I am glad to hear
4 you say, 'Yes, it could have made a difference.'" What
5 that tells me is, you know, we guys can look back and
6 say, "Well, maybe we need to make some adjustments in
7 our future plans because that is our whole goal here
8 is to learn from our mistakes. You know, that is our
9 whole goal, there is nothing else that we can do going
10 forward except learn from it. I have had other parents
11 ask me that. Every news agency in this country come
12 to my house. I have done three or four interviews on
13 TV and major networks and newspaper stories. A lot of
14 it pertaining because of the world series of poker, a
15 kind of lead up to that being Pruitt and I was going
16 there. I went ahead and went and ESPN done a full
17 cover story on it--on national TV and my phone has
18 rung off of the hook. I have had thousands of calls
19 from every network TV. But I am not going to sit here
20 and talk to them about all of this specifically
21 because it doesn't pertain. It pertains to us and the
22 war and the battle. Pruitt believed in and liked what
23 he was doing. Even though he was scared, is concerned
24 and mad. He said, "I am mad about this--about this
25 mission of moving to Wanat." He said, "But we will
26 get it him done," and I will be home, you know. He
27 said, "Listen to me vent, but we will get it done."
28 So, you know, it's just tough to swallow looking back.
29 I am sure it is for all of us, the more we look into
30 what happened. And it wasn't until recently, this past
31 June, that I even looked at the reports, even read the
32 reports, I had not even read it. Did anyone----

Beta | 33 (b)(3)(b)(6) And by report, are you referring to the Army's
34 investigation?

Green 35 Mr. (b)®) * The Army's report, absolutely. Now, in July, you
36 know, excuse me please I was up all night. In July,
37 this past July 09, I was going to Las Vegas, to play
38 in the World Series of poker. And that is not
39 something that a guy from South Georgia normally does.
40 It was new and very nervous for me, but it is what
41 Pruitt wanted to do and that is what we were going to
42 do. We already had it planned, so I said, well, I
43 went to my kids and I said that I’m going. I can’t
44 afford to go, but I am going. I borrowed the money
45 and go. So, we did and so prior to going to Vegas and
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playing in the main event on July the 13*®, one day to
the day, I started reading the reports. I said, “You
know, I just go to—while I am flying, while I am doing
this, I am just going to read them.” So, I had gotten
my hands on the 15-6 report, the A-10 Gunship battle
tapes, A-Z and I went through every one of them, four
or five times. And nothing still, of all of that,
changes how I feel other than; Guys, we have to learn
from this and we have to do it right the next time.
That is just bottom line. I don’t have any
resentment; I don’t have any ill feelings but total
respect and total honor for what everybody here does,
including what my son did. That is what I want the
public and everybody to know, is that none of these
kids died in vain, all of them liked what they were
doing. They had a hard mission, they might have had
some worries and concerns, I don’t know if the
commanders listened to them concerns or not. I don’t
know if they were taken serious, I don’t know if they
were given serious, I don’t know I wasn’t there. That
is y’all’s job to figure out. My concern is, I have
had three people come to me writing books, one company
out of California wanting to do a movie and do a
documentary on it and they are pounding me, I guess
because of the spot light through ESPN and the way the
story hit national news. I don’t care about any of
that what I care about is that the truth is known and
we move forward and learn, you know. And then I
watched the news, and do we need more troops or do we
not. This is my concern as a dad, you know, when you—
you cannot just contemplate and just sit back and
procrastinate and just wait. You know.

In my life, I grew up farming on a dairy and when you
do something, you do it right and you do it right the
first time and you take it to it. You are not told a
second time to do something, you are going to get a
foot up your ass, that is just the way you do it. I
don’t know why Wanat was closed, I would like to know.
I have questions. My ain’t--my questions is not, “Did
the boys have water? Or did the boys have
ammunition?” I mean, that is a given question, we
know they had the things necessary. But was it--the
decisions made accurately. You know, was it planned
out accordingly because you can’t do nothing in life
without a good plan. That is just bottom line that is
my theory. Personally, I don’t know if the plan was a
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1 good plan, you know. Just in layman terms, I just

2 don’t know. Listening to my son, it was not.

3 Hindsight, obviously it wasn’t. Nobody expected this
4 level of attack, but, you know, three or four weeks

5 ago, we had the same attack in the same area. Not to
6 mention that them guys were very fortified. So, I

7 know that this can happen at any time and we don’'t

8 expect it, you know. Instead 200 Taliban, it could

9 have been a thousand, oh God, what would have

10 happened. I mean, it is nothing we want to happen,
11 but we kind of have to forecast and plan what it is
12 and what it is. I don’t know if the commanders did
13 that. I have questions about it and I mean that with
14 all due respect, I really do. I have a lot of

15 questions that I would love to ask you all that you
16 all could--I am sure that you have been asked before,
17 but mine are probably in a little bit different form
18 or terms, you know.

igm
19 (B))E)(6) sir, thank you. (6)(6). (b)(3) may

20 nave some questions for you.

Sigma |21 (b)(3)(b)(6) I have no questions.
22 LtGen Natonski: Sir, you mentioned some questions that you
23 have. We're gathering facts right now. We have been
24 given a charter by General Petreaus, who wants us to
25 look not just at the battle. No one doubts the valor
26 of the Soldiers that fought that day in Wanat but
27 there has been questions that have been raised about
28 things that happened up and down the chain of command.
29 And obviously there are questions that you have in
30 your mind and I think just for our benefit because we
31 are questioning--we were in Italy last week
32 questioning soldiers from the very unit your son was
33 in, we have been to Fort Leavenworth, we have talked
34 Yankee to (b)(6), (b)(3) next week we're going
35 to rort penning. S0, wnat we are trying to do is get a
36 base line as to what happened, why did this happen, to
37 try to answer some of the questions that I think you
38 have but I think it would help if you could just maybe
39 run down for us what the questions that you have--you
40 have already mentioned what we call the surveillance.
41 Why was this not flying at this time and we're delving
42 into the question, that is a question that has been
43 raised. You have mentioned, why was the base closed?
44 Another question because—----
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Green |11 Mr. (b)(6) * That is the big question, why close----
2 LtGen Natonski: And others have had that question, why were
3 they going intoc establish a base? And it was a base
4 that was going to be established but then why did they
5 turn around after the battle and close it down. These
6 are guestions that we are trying to get from all the
7 participants, not so much the platoon because they
8 were the Soldiers fighting the battle but these were
9 decisions made through what we call the chain of
10 command. And so, if maybe you could share with us
11 what you would like to hear and that helps us as we
12 talk to other witnesses what we might ask them and
13 . maybe better fill in some blocks that the family may
14 have.

Green |15 Mr. ()6): I would be glad to. The reason that I kind of came to
16 some of my questions was--not backtrack and bore you
17 all, but as a single father with four other kids,
18 Pruitt was with a different mother--a different mom,
19 my first love. We recently divorced about two and
20 half years ago or three years ago and she married a
21 Cupcake | guy named who was also in Chosen Company,
22 it's a smaii woria. Today my ex-wife and I are very
23 best friends, we live next door to one another, me and
24 him are best of friends, I mean it is a crazy world,
25 but we are----
26 LtGen Natonski: Is this the (b)(6), (b)(3) of Chosen |Oscar
27 Company?

Green |28 mMr. (b)(®) * This is (b)(6) --no, sir, this is a different

29 (b)(6) This is a (b)(6) , now he is out of the|Cupcake|

30 military now. He is out of the Army, now he lives in
31 Hayhigher, Georgia. And he was over in Afghanistan

32 for a couple of tours and he trained several guys got
33 hurt. So he had been on the phone and e-mailing and

34 Facebook with a lot of them and talking to them. And
35 me and him have been communicating, and basically what
36 I'm saying is, he gave me a really goocd military

37 insight of Wanat and Afghanistan because he’s been in
38 Kabul and then the Konar Province and Nuristan. So he
39 really helped. Going and bouncing questions off of

40 him because I had also talked to, so what a blessing
41 to have him who actually trained some of these guys

42 who Had been there. So he said, “Here would be my

43 questions.” So I really had an incredible guy here

44 going, "well, this would be my questions." And I
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would go, "you know what, you are right." So, with
that being said I wanted to kind of bring his name up
and tell you where, you know,-some of my--how some of
my questions derived.

So obviously the closing of Bella and moving to
Wanat, how it was done specifically, you don't,
closing one and opening another one. Because from
what I understand, talking to a few of the Soldiers
because through Facebook and technology today, you
know, I'm in touch with several of them. I would be
glad to tell you who they are. When they shut it down
and move it, from what I have been told, the only word
I can use its chaos. It was just total chaos. They
said the weather was bad, nothing was organized, that
it was the longest ride of their life. That's what I
was told.

What was their mission when they got to Wanat?
What specifically other than just to protect the
Afghan civilians or to build relationships with them,
but specifically what was their mission? I know when
John was there, previously, it was to build two
bridges. You know, right there nearby.

Whose decision was it to close Bella? I mean, to
move to Wanat, I mean, these are very specific but,
you know, who gave the order? You know, at that
timing--I mean that day of July? I guess it was the
ninth or tenth, why that day? I mean with common sense
and theory, if I can look at what was going on over
there with a big scope because sometimes, you know, we
get-- we can't really see the forest because of the
trees, but in this case the whole forest was like a
hornets’ nest over there is how I look at it. So, why
during a buzzing hornets’ nest with everything going
on would you just close one and move another? You
know, I just don't get it, I am stumped by that. So,
what was the mission? You know, what was the strategy,
what was the action plan behind it?

I have also heard, ideas and theories, through
some of the--through the Internet, okay, it is
reported that somebody--some commander, reported to
base--I don't know how this guy and I mean these
people put it that COP Kahler was 70 - 80% complete--
completely established at the time of the attack. I
hate to even read something like that or be told
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something like that because there is no meat to that
bone, you know, you can't say, "Who said it was 70 to
80% established? You know, that is a question that I
would like to know. Why is that floating around? Why
is that on the Internet? Because you can't-- who would
make that decision, Who goes and says okay, we're 70
to 80% established? And then all of a sudden we are
attacked. So that is something that you all may need
to know or look at because that is out there.

Of course, where was the UAVs? I understand that
there are different types and after a lot of reading
there many different types that can be used from
handhelds to all of the types, you know, I don't know.
Would that have made a difference?

And again, why was Wanat so important to move
there and to later be closed? I mean, that is just one
that is just--I can--as a civilian I cannot possibly
answer that but I would really like to have an
explanation for it. In my opinion, I would have been
pissed off and I would've sent every man that I had up
there and took it over. That is just me, that South
Georgia, I would've just whooped some ass, I am just
telling you, especially after that.

One thing that I am going to--a question that I
have, specifically to (b)(B), (b)(3) is why in November
08 he said that there was no mistakes made, everything
was in order, it was totally planned but he did say,
when I asked him about support hecause Pruitt brought
that word up to me, I said, (®)3).()6) did they have the
support they need?" The same thina that I asked
General Chambers in July 08, ) 3), me6)said, "Yes, they had
all of the support-- all they couid possibly need.” I
said, "Was there anything that could've been done
different?" He said, "the only thing different was
that valley is so bad and so hilly through that
Province that it was very dangerous to fly in and they
just--and this is the words that he used--he said, "I
just could not get to them." Now that was in November
of 08, he said, "I just could not get the support to
them, I could not-- I am assuming that he is talking
about the A-10s and the helicopters, and the other
troops. And I took it as that is what he meant, not
to imply anything. So my guestion would be to Mr,.

(®)3), (b)e) you tell me in November that everything was
there and no mistakes made, they had everything they
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needed, everything was planned and in order, and then
in September 09, you are saying that there were
mistakes made and yes, the UAV could have made a
difference. I mean, based on everything that has gone
on, I don't know, I just--I am kind of a straight
shooter, you know, you tell somebody something, I take
them for their word. And you just don't change your
story and the likes of this. When you're doing that,
the way I was brought up, you are lying when you get
your butt tore up for it. So, I felt like he was lying
to me, that is just my personal opinion.’

A couple more here, I do not understand the
orders of how, you know, the Purple Heart and the
Bronze Star, the Silver Star, the yellow star, I do
not know how that works. I do know that my grandfather
was in the world war and my uncle was in Vietnam and
they all received medals. They lived, versus some
died fighting. And like you said, General, these
guys' valor and their fight was everything that they
had. And when a guy gets his life, you know, for his
brother next to him or for his brother at home, there
is no bigger sacrifice that all of the medals that
were given to Pruitt and the others, I want you to
know that they were appreciated. I really do. There
has been a lot of questions and doubts flying around
in the public about the medals----

LtGen Natonski: Your son received the Purple Heart and----
Mzr. @o)s): A Bronze Star.

LtGen Natonski: With a "vV"?

Mr. )6 : Yes, sir. I don't understand how that works, you

know, I had some parents call me going "Why did one
boy receive this? Why did one boy receive that?" That
is something that you all might want to address in the

report with the parents and the loved ones. You can
give my son the biggest star in the world, it won't
change nothing. I appreciate what he got, I really do.
I know there is a lot of parents that got concerns
about the others. I just think you all ought to know
that.

LtGen Natonski: And I appreciate that. That is not within
our charter—----
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Green |1 Mr. 4 : I know that.

2 LtGen Natonski: But it is not something that we can't bring
3 up, but in terms of the awards-- the recommendations
4 that were made---- -

Green |5 Mx. (b)6): I certainly understand, I do.
6 LtGen Natonski: But it is good that you at least bring that
7 Uup=r==—

Green |8 Mr. (6 : Well, I heard the negativity out there and I don't
9 associate myself with it. I take the high road and I
10 live my life that way.
11 I guess the one question that I am concerned
12 about and it is going back to the negotiations of the
13 land because I talked to Pruitt about this. When you
14 are planning for a whole year to move to Wanat, from
15 what I understand they needed the rights to the land
16 therefore they had meetings and they have to ask and I
17 don't know how it works but I got tickled talking to
18 him about it because I was like "That don't make
19 sense" but that is just how it works and we're going
20 to move to Wanat and the reason is we are waiting on
21 the approval for the land. Now with that being said,
22 after a year later I'm reading all these things and I
23 can understand it now because I have read all these
24 reports from the military to the Culberson to opinions
25 out there. If Wanat was so important and we had to
26 negotiate for this land for a year there is a specific
27 reason why we were at Wanat, there is a specific
28 mission. To this day, I do not know it? I don't think
29 anybody does? And I would like to know what. And that
30 comes back to the question, what made it so important
31 to negotiate and to be there? I know that it was a
32 better tactical location, and I read reports, and I
33 know it was probably not as dangerous as Bella, I
34 don't know. But if it was so important and it was
35 part of our overall mission for Afghanistan, and I
36 know that was kind of an outback area, so to speak, in
37 that Province.
38 : Again, why the battle? And if we know it was so
39 dangerous, why wasn't the extra effort or extra steps
40 made, you know, the extra cameras, the extra planes,
41 or there were extra whatever's-- surveillance or
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intelligence put forth, and I'm sure it was during the
move but obviously wasn't September 12--I mean, July
12 or July 13--I mean obviously it wasn't. Just common
sense telling me that there were some balls dropped.
Somewhere in the planning, somewhere in the actual
moving--I have allergies, I am not sick--the actual
moving, someone dropped the ball. That is just the
bottom line.

My last personal question, in light--I had e |ON@ndo

my fiancé, write these down when I was driving up iast
night because I never write anything down, I just kind
of shoot from the hip. 1In light of the media
attention, this is less concerned-- with all these
people coming to me the military writers, these three
book companies, the production agency out of-- the
writers out of California, guys, I don't want a story
out of there that is not accurate. I don't want any
doubt, I don't even want any negative-- negativism
coming out of this because it is dishonoring our
Soldiers, it is dishonoring our battle. I know that
there may be some out there that feel that way. They
are pessimistic about things but I am not. But for
some crazy reason these people have chosen to come to
me instead of the other parents. I really feel that
it is in light of the ESPN coverage on the World
Series of Poker-- if y'all haven't seen that, you all
ought to watch it, it was really nice what they did on
the battle to Wanat and they did three stories on
ESPN. So, I guess that all pointed a finger to me and
I really don't know what direction to tell them to
take this, you know. And I'm just saying, "Call me
back in a month, you know, there is an investigation
going on." And all that is doing is putting fuel in the
fire, "Oh, my gosh, there is an investigation, is
history going to change? What's going to happen?" You
know, I don't know what to say to these people, I
don't know what to do except to postpone them and tell
them to wait. But under this investigation, I think
it is noteworthy to know that there is firestorm of
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media based on this battle of Wanat hadn't even hit
yet.

LtGen Natonski: Of course there was the battle three weeks ago,
the-—-=

Mr. (p)6): At which makes it worse----

LtGen Natonski: The discussions that go on right now in the
press over Afghanistan, so it is getting a lot of
attention----

Mr. )6 : The worst thing that could happen, sorry to
“interrupt, is to have a book out there or a movie
being made that is totally inaccurate, that's not
right. I don't want to see that happen because it
needs to be done in honor, if it needs to be written.

LtGen Natonski: Of course, that is well beyond this group here
and Hollywood has their own way of spinning things----

Mr. ()6): Yes, that is a whole different ball there----

LtGen Natonski: But our intent is to try to answer the questions
that have been basically given to us and as I look at
what you asked us to look at it ducktails very, very,
well. So, they may or may not be the answers that you
are expecting and there is always a couple sides to
every story but there are reasons that decisions are
made. They may not be the right decision but that is
kind of our goal is to, through interviewing and
reading the concept of operations for the
establishment of Wanat, to really dig in further than
the 15-6 investigation, to answer questions that go
beyond just what happened at Wanat but what happened
through the chain of command that factored in the
whole picture. It wasn't just Wanat that day----

Mr. (b)6): Absolutely.

LtGen Natonski: There were areas that Soldiers and Marines
throughout Afghanistan and so we have to look at it
from the big picture beyond from what was left in the

23

004092



15-6. So that is why General Petreaus asked us to take
this on and why we are traveling all over and asking
people to come forth and provide witness statements,
or in your case, concerns. And thats-- I think you
covered it very well, Dave, do you have anything that
you would like to ask?

L= 2T ®, B~ TV N I

7 MG Perkins: gir, first of all; 1 just going to tell you that
8 it is a honor to serve with sons like yours-- sons and
9 daughters who make all kinds of sacrifices and in your
10 case made the ultimate and it raises the bar for those
11 of us who are leaders to know that we have Americans
12 like that are willing to do that and whenever we start
13 ' looking at things like this, we are, in this case
14 specifically, are just humbled, honored, and amazed by
15 what your son did and the other Soldiers. And I think
16 it is commendable that as you are grieving, as we all
17 are, you are maintaining clarity on the important
18 questions to ask that the General said that we're
19 focusing on. I think, if nothing else, just rest
20 assured that there are no questions that we don't want
21 to go unanswered. Some of them are not always clear-
22 cut answers, as the General said; unfortunately war is
23 not black and white. But the General and I have both
24 commanded in combat and lost Soldiers and Marines and
25 so we have no greater task than, as you said, not only
26 to find out what went on here but to make sure that if
27 there were mistakes that they are not repeated again.
28 It is not a blame game issue, every day we're sending
29 Soldiers, Sailors, Airmen and Marines, into combat.
30 And shame on us if we do not make it better each time
31 that we do it. So, I would just like to say, "thank
32 you, for raising a son like Pruitt for supporting him
33 and instilling him with the values that he would want
34 to serve our country and we're going to do all that we
35 can to provide clarity, not only to you but to our
36 nation on what happened and to learn the lessons and
37 move forward.

Green Mx. (b)6): I appreciate it to.
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(b)(3)(b)(B)

Mr. (b)6):

(b)(3)(b)(6)

Mr. p)6):
(b)(3)(b)(6)

Mr. (b)6):

Excuse me, sir, if I may. There were two quotes
Irom our conversation a few weeks ago there that I
would just like to, for the purpose of the record.
During a conversation you relate that the Colonel
(b)3), (b)6) had told you that in the Waygal Valley, it is
very mountainous and the bottom line is that we could
not get to the guys in time, had we gotten earlier, it
probably would not have made a difference. Do you
remember that, sir?

I 'de

Was that the November 08 or September 09
vonversation?

That was in November 08.
And what did you take that to mean, sir?

When he said that he could just not get to them in
time, I asked him was it because it was too dangerous
or we were too far away? I do remember it because it
just sticks; it just hurts. He said, "Timing is
everything in war in this battle." And, I said, "How
long did it take you to get there?"Because I did not
know it was 60 minutes or 10 minutes. I had no idea,
at the time. He said, "It took longer than it was
supposed to." I said, "Could you get out there sooner
would that have made a difference? He said, "It may
not have." Now looking back, a lot of them were
killed in the first 10 to 15 minutes; obviously,
hindsight would not have made a difference. Tt might
have spared a couple of the other guys because the
actual OP was hit first and probably the hardest. You
know, it was tough. When he said that, I took it like
he said it, it just would not have made a difference
you know. I took it as--you know, the helicopters--
the Army was too far away. I did not take it like
that. I took it as if, you know, I took him telling
me the truth, you know, he said, "It just would not
have made a difference". It actually made me feel
better, you know, I kind of thought my first thought
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Mr.

(b)(3)(b)(6)

« (b)©) *

(b)(3)(b)(6)

(b)) :
(b)(3)(b)(6)

(b))

was okay, you all were there for him, you know, you
did not make a mistake, y'all were sitting on go. You
know, you're later; you read all of the reports and the
go "You go, you are an hour away." That is just a
punch in the stomach. So, --

It took longer than they were supposed to, what
did you take that to me?

I asked him specifically about that and he said it
was because of the danger of flying through the
valleys and mountains. He was very specific about
that. He said, you know, "During a battle, you know,
you don't want to fly into the fire. He said, "You
have to be careful of flying through these valleys and
I do not understand the significance of the peaks and
where Wanat was until I started doing research on it.
I have done a little on the Internet talking to Pruitt
but it did not dawn on me. It just looked like a big
open valley where MASH was made. You know, it just
looked safe to me. No different than it did anywhere
else in Bella. But I took it as if, umm, like he
said, you know, if they would have gotten there
earlier, it probably would not have made a difference.
And that is probably a true statement. I don't know. I
don't know the parameters of would it have made a
difference.

Sir, one other quote that I had written down was
"In hindsight, we knew the attack was coming, we just
did not know of the magnitude."

He did say that.

And that was in the November 08-——-

In November 08, he said, "look-- he said, (b)(6)

Green

it was like any other day. We always assume that we
are going to be attacked but in this fact we knew an
attack was coming." I said, "You were told that an
attack was coming?" He said, "We knew one was coming,
we just did not know the magnitude of it. No one
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expected to be attacked by 200 Taliban because in the
past we had not been." And that justifies an answer
to me because obviously if we knew 200 people were
sneaking in and in cahoots with the Afghan with
everything that's gone on, we would have been sitting
there waiting, not them. But we cannot go back and
change that. That comes back, in my opinion, better
surveillance, better planning, you know, not finishing
the task-- not dropping the ball, sort to speak. In
other words, if you're there to set up an outpost and
it takes, in the past eight days to do it, don't drop
your surveillance on the third or fourth day, you've
got to stick it out and be there whether it is needed
or not because it is better to be safe than sorry.

And that is kind of the case of what happened. He did
talk very detailed about that but, you know, I took him
for his word. He was the only commander who picked up
the phone and called me that General Chambers
contacted and I appreciated that. I really do, I had
nobody else call me, none of the other commanders. He
took the time to call me.

(b)(3)(b)(6) Sir, thank you. At this point during the
interviews General Natonski normally issues an order
to military members, he is going to simply request
something of you at this point.

Mr. (h)6): Okay.

LtGen Natonski: And this is standard format for everyone that we
have interviewed. What we would ask is that you not to
discuss the testimony that you provided today with
anyone other than the members of the investigation
team.

Mx. (b)©6): Yes, sir.

LtGen Natonski: You're not allowed any witness in this
investigation to talk to you about the testimony that
he has given or which he intends to give. If anyone
should try to influence your testimony or attempt to
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discuss your testimony, we ask that vou notifv

Sigma

2 |Beta (b)(3), (b)6) or (©)3). (6)(6)

Green
3 Mr. 46 Not a problem.
4 LtGen Natonski: This is just to ensure that we have clean
5 testimony=----

Green mr. ©©):  Absolutely.
7 LtGen Natonski: And people are not comparing notes with one
8 another or making their testimonies agree, we want an
9 honest, Anne Frank, sworn testimony so it is not
10 altered.

Green |1 Mr. pye): So that the truth can be found.
12 LtGen Natonski: Exactly. So once again, we thank you for vyour
13 son's sacrifice.

Green #  Mr. (b)6): I appreciate that.
15 LtGen Natonski: We are extremely fortunate, as I mentioned when
16 you came in here, that we have a wonderful country but
17 when we look at the numbers in the country today that
18 are willing to don the uniform, it's very, very tiny.
19 And as everybody goes to the mall or the ballgame on
20 the weekends there are young men and women who are
21 serving our nation overseas, like your son did, and
22 protecting all of those values that we cherish in this
23 country, so, we just thank you for that, we thank you
24 for making the trip. It had to be a long trip in a
25 Cap==<s=

Green g Mz. (ye): It is okay. It is important.
27 LtGen Natonski: Well, if there is anything else, you got contact
28 numbers; if something comes to you and you think,
29 "Well, maybe, I wish I would've asked them to look at
30 this," feel free to contact us. Please get some rest
31 now, and enjoy the area here.

Green Mr. ) There are a couple of other things that I want to
33 throw out there, if you all don't mind. How important
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this investigation is just from the civilian side,
ya'll understand what is going on about this and this
occasion. How it affects directly my family and many
others in my hometown. I think it is very important.

Back in March 2009, my second oldest son, (b)(6)
(b)(6) (b)(6) (b)(6) which is my
sister's son, and her other son--her husband's son,
all went to the recruiting station. They felt
compelled to join. They are all three in college--
actually was not, he was working for Georgia Power, a
career job. They are all 21 years old. (b)e) is 22, my
son, and they were going through all of the tests and
doing everything and got accepted, matter of fact, (b)(6)
went ahead and joined. the Navy, he is stationed
already.

LtGen Natonski: Not here in Norfolk, is he?

Mr. (b)e):

No, sir. No, sir, Pensacola, somewhere down around
there.

LtGen Natonski: That is down in Florida.

Mr. (b)e):

My son, (®)6), and my nephew, )6 they elected not to
join specifically because of this. And it broke my
heart, here is dad, I am torn, I am, I am so torn. I
am, so saying, "Yes, jcin," but at the same time, I
have to listen to their concerns. And they’re talking
to their college friends, because today college is
great, but just a four-year degree in college doesn't
get you too far in this world and this economy.
Because I have always been a business owner and
provide for myself, etc. So, you know, (b)(6)

are talking to their frat brothers and talking to
their friends and now it is just the buzz is “wow, I am
going to wait". I mean, I got my son and my nephew
waiting to join to see how this investigation turns
out. I mean, just to be specific with you. And I am
torn over it, I'm kind of mad over it. I am like,
"what are you waiting on?" You know, the way the GI
Bill is and they're talking about going into the Air
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Force, of course they were the top of their class and
they have the credentials to do it but they don't want
to join because of this. And it just burns me up--it

burns me up. That is just something else noteworthy on
how important it is.

LtGen Natonski: And we appreciate you sharing that with us.

(b)(3)(b)(6)

Mr.

(b)) *

(b)(3)()(6)

Mr.

(b)(®6) *

And if I could, I would just tell you too, sir, that
everybody at this table has got multiple combat tours.
We are all very serious about this. None of us have
any connection with anybody, so one thing we can
guarantee is that this will get a fair and in-depth
look and one that is completely objective and unbiased.
And that is why the folks that are here at the table
were chosen specifically, for those reasons, because
we’ve got no connections.

Thank you. I'm glad to hear that.

I think the Army has done the right thing with who it
has asked to look into it.

I understand how the investigation came up. The last
thing I wanted to talk about was, a while back I was
contacted by (b)(6) and (b)(B) and Mr.

(b)(6) and several people months ago in the
negative light. And I personally went, ckay, I support
what you are asking or what you all are doing. But I
have not read any report because that is how I handle
this in honor because I trust my son. He believed in
what he was doing, and that is all I need to know.

So, other than going to the World Series is when T
started reading reports and the only thing I had done
in this investigation was to send a letter to Mr.

(b)(8) I don't know if you all got a copy of my
letter. I know that a lot of the other parents did
and they were very harsh, they were very negative,
finger pointing accusations, numbered 1 through 20.
That is something, I don't know if you all have read
or looked into and it broke my heart to read these
things. I brought my letter because I want you all to
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Diamond

know where I am coming from and it starts off from a

separate page, I am going to read it real quick and I
am done. And this kind of explains how I feel about

everything.

I wrote this September 9, 2009, after talking to

(b)(3), (b)(6) when he called me from Afghanistan. I
felt compelled to send this letter. Other than that,
I would have never even asked for this investigation.

(b)(6) I am the father of Corporal Pruitt
Alan Rainey, 173d Airborne, 2d Battalion, 503d
Infantry. Pruitt was killed on July 13, 2008 at COP
Kahler in Wanat, Afghanistan. He was one of nine
Soldiers who gave his life fighting for the freedom
which we both enjoy today. Pruitt was my oldest son
of five children, I am forwarding you a picture with
this letter and would appreciate it very much if you
take a moment to lock at this picture of myself and his
three younger brothers and sister. This picture was
taken last year at our family reunion so that we could
send it to Pruitt letting him know how much we miss
him and love him. The reason that I am asking you to
view it is because the rest of this letter pertained
to our love and lives for which he gave his life for.
I have spent the last year honoring and celebrating
Pruitt as our family hero and lost son that we are all
so proud of. I am so proud of him and I miss him so
much. Him and I are like so many other fathers and
mothers with their lost sons, had so many plans
together just waiting until they all got back home
safe. Pruitt and I specifically was going to Las
Vegas to play in the ESPN World Series of Poker Main
Event Championship together because it was a promise
that we made to each other when he left for
Afghanistan early last year. I completed that dream
this year on July 13th, 2009, to the day sitting in
Reo at Las Vegas at the World Series of Poker Main Event;
as you will see televised in the last 3 weeks on ESPN.
I am also sending you a DVD of the series because the
World Series of Poker honored Pruitt and the Chosen
Company of all of their Soldiers on TV these past 3
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weeks showing all of their personal pictures in
Afghanistan and all of the Fallen 9 heroes in the
battle of Wanat. You may now wonder why my letter to
you is pertaining to poker and Pruitt, well, the
reason is because for the 14 months, Pruitt and his
brothers and battle all sat around and played poker
approximately every single night as a past time
keeping him in touch with reality of missing home. It
was our connection with each other as he was in war.
In fact, I received 100s of emails and phone calls
from Pruitt while in Afghanistan and did the only
thing that we talked about and every e-mail and every
phone call was the poker game from the night before
and the World Series of Poker when he got back.
Leading up to our conversations he and I had during
the last two weeks in tour while moving their base and
outpost, Pruitt never mentioned poker. He only talked
about seeing each other again due to their mission at
hand; Wanat. He was worried and was concerned with
them moving their post, in fact, "scared" as he told
me on the phone. The last conversation that I had with
him, he specifically told me, that he had to cut off
communication for a few days because he was headed to
a very dangerous place and would be calling me very
soon when it was over. The very last thing he said was
that he loved me and please promise to play in the
next World Series of Poker for him, in case he did not
make it back home. In hindsight, Pruitt was going on-
-what was going on was danger in their mission ahead
in Wanat. The only way I could figure is that so his
commanders, as well in making their decisions to
closing COP Bella and moving to Wanat. I grew up on a
farm in South Georgia and was brought up hard and
pcor, but appreciated every single thing that we had,
especially the loving parents that provided for me and
led me in life. They taught me three things for sure:
1. always respect your elders; 2. a man's character is
his word; 3. there is always consequences with every
decision that you make in life, good or bad. My son
and Pruitt was a Christian man who respected his
elders and stuck to his word. He made the decision to
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enlist in the U.S. Army because of a better man-- to
become a better man and to serve his country. What
more could you ask for in a son? I am asking you to
please investigate Pruitt's leaders respectfully and
hold anyone responsible for the lack of judgment and
consequences in their decisions made in the battle for
Wanat. I believe you already know the circumstances
surrounding the days beginning July 4th of 2008
between July 8th and 13th at COP Kahler. I will not
address these issues again on paper with you
respectfully because it is just a common sense issues,
just plane common sense. I respectfully request that
the department of defense, on the Battle of Wanat to
be explained, expanded upon to the issues of
dereliction of duty and negligence on the part of
Chosen Company's commanders.

In closing, thanks for taking the time to
look at my picture and associating with a letter
addressed to you. Please forgive me for my informal
letter, I can only ask you in my own way. I have to be
a father, provider, leader to my four other children
and normally, it would be an honor to advise them in
joining the armed forces in their future after school.
At this point, I cannot direct them in that direction
until T have some clear answers into the battle of
Wanat. Many heroces were born on July 13th, 2008, and 9
heroes were lost on July 13, 2008, in the Valley of
Wanat. God bless, you.

That was it. That stemmed my investigation; I just
wanted to let you all know. That is all I wanted-- it
is just what was so important about Wanat to be there?
And then why was it closed? That is all I want to
know.

LtGen Natonski: Well, we will work on those answers; Thank you for

coming today.

Alright. It was a pleasure to meet you, I appreciate
your service.

[The investigation closed at 1024, 21 October 2009.]
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